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دیروز  سوریه  کُرد  شبه نظامیان 
اعلام  بیانیه ای  صدور  با  )سه شنبه( 
نظامی  عملیات  نتیجه  در  که  کردند 
ترکیه در شمال و شمال شرق سوریه که 
از هفته گذشته آغاز شد، بیش از 275 

هزار نفر آواره شدند.

بنا به گزارش خبرگزاری رویترز، در بیانیه 
فوق آمده است که بیش از 70 هزار نفر 
از 275 هزار نفری را که در نتیجه عملیات 
نظامی ترکیه آواره شدند، کودکان تشکیل 

می دهند.
ترکیه از روز 17 شهریورماه به خاطر آنچه 
»مقابله با تروریسم« و ایجاد »یک منطقه 
امن برای اسکان آوارگان سوری« خوانده، 
به مناطق تحت کنترل شبه نظامیان کُرد 
این  است.  کرده  حمله  سوریه  شمال  در 
را در سطح جهانی  زیادی  انتقادات  اقدام 
برانگیخته است. با این حال، اردوغان روز 
آذربایجان  جمهوری  پایتخت  در  گذشته 
تأکید کرد که ترکیه هرگز از این اقدام خود 

عقب نشینی نخواهد کرد. دستگیری اعضای باند جعل کارت 
های بانکی در البرز

اندازی  راه  پوشش  در  که  پولشویی  و  باند جعل  اعضای 
سوپرمارکت یا فروشنده دوره گرد اقدام به برداشت از حساب 

های مردم کرده بودند در استان البرز دستگیر شدند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، سرهنگ محمد 
روز گذشته  البرز  استان  آگاهی  پلیس  رئیس  نادربیگی، 
قاپی توسط  باندهای سرقت و کیف  گفت: در پی رصد 
واحد اطلاعات اداره آگاهی استان البرز، یک باند که اقدام 
به پولشویی ، کلاهبرداری و جعل کارت های بانکی می 
کرد، شناسایی و دستگیری  اعضای باند به صورت جداگانه 
در دستورکار این اداره قرار گرفت. طی اقدام پلیسی و رصد 
فعالیت های این باند محرز شد که یکی از اعضای اصلی باند با 
اجاره مغازه در مناطق همجوار استان البرز با همکاری تعدادی 
دیگر از طریق  نصب اسکمیر بر روی دستگاه پوز اقدام به کپی 

اطلاعات کارت های عابر بانک خریداران کرده است.
نادربیگی خاطر نشان کرد: در یک عملیات غافلگیرانه  ۶ نفر 
از اعضای باند دستگیر و در بازرسی از محل اختفای متهمان 
یک دستگاه پوز به همراه اسکیمر، چاپگر کارت عابر بانک، 
پرینتر رنگی، اسکنر، 1۸ عدد کارت عابر بانک به نام اشخاص 
مختلف ، 1۶0عدد کارت عابر بانک خام و تعدادی اموال 
خریداری شده از طریق پولشویی شامل ۹ عدد ساعت به 
ارزش ۴50 میلیون ریال، طلا و جواهر به ارزش 500 میلیون 

ریال، تعداد زیادی لوازم منزل کشف شد.

آوارگی ۲۷۵ هزار نفر درپی عملیات 
ترکیه در سوریه!

بین الملل 

انتظامی و حوادث

اقتصاد »چین« نفت را ارزان کرد
نفت و انرژی

افت قیمت نفت که از روز شنبه با شروع 
معاملات آغاز شده بود، دیروز هم تحت 
تاثیر کند شدن تجارت در چین پایین 

آمد.

جهت حرکت قیمت نفت در ماه گذشته 
میلادی کاهشی بوده و این روند باعث شده 
از ۶7 دلار در هربشکه در  تا قیمت نفت 
1۶ سپتامبر به حدود 5۸ دلار در 15 اکتبر 

کاهش داشته باشد.
مهم ترین دلیل کاهش قیمت نفت را باید 

در آمارهای ضعیف اقتصادی چین در ماه 
سپتامبر جستجو کرد که امسال به نگرانی ها 
درباره توافق تجاری آمریکا و چین اضافه 

شده است.
از  بیش  چین  واردات  و  صادرات  امسال 
انتظارها کاهش یافته زیرا استمرار تعرفه ها 
و کند شدن تجارت جهانی به تقاضا آسیب 

زد.
بر همین اساس قیمت نفت برنت دیروز 27 
پایین آمد و به 5۹ دلار و ۸  سنت دیگر 

سنت در هر بشکه رسید. 

حالاحالاها زمین گیری »آزادی جان«!
 صبح ها تو هم انگار آزادتری 
نه مثل ولیعصر که عصرهایش 
گذراند.  می  دیگری  جور  را 
راسته  دانستی  می  راستی 
انقلاب را که بگیری و بروی و 
بروی و بروی به امام حسین 
می رسی!؟ یعنی انقلاب یک 
یک  است  آزادی  طرفش 
طرفش »آزادگی«!  شاید هم انقلاب مانده بین آزادی و 

آزادگی!
راستی آزادی جان! تو چرا یک پایت سمت فرودگاه است 
و یک پایت کنار ترمینال؟ مگر همین جا چه عیبی دارد 
که دل دل رفتن می کنی این همه سال؟ بی قراری انگار...

بیا و پایت را همین جا دراز کن وسط هشت ضلعی های دل 
این ملت و قدری زلف بر باد بده یا به عبارتی توی باد موهاتو 
رها کن تا این میلاد سر به هوای دیلاق حساب کار دستش 

بیاید که دود از کجا بلند می شود!
تو که باشی، تهران می شود خانه زندگی با همه آن دودها و 

چاله چوله ها و ترافیک تنبل دلنشینش.
می  راستی  بلبل.  و  گل  شود  می  مملکت  باشی  که  تو 
دانستی نام قدیمت را خیلی ها یادشان هست؟ می دانستی 
نام جدیدت را کرده اند ضمیمه نام قدیمت؟ اصلا به من 
چه! آزادی جان! دست راستت را بکش رووی سر هرچه 
برج و بارو توی این خراب شده است، تا همه شان آزاد 
بشوند، خودت هم از میدان قرینه ات آزادگی را بیاموز قواره 
تنت کن. آزادی جان چقدر جای زخم روی تنت زود خوب 
می شود که سفید و درخشان این وسط عشوه می فروشی 

هنوز!
این  در  ای  نکشیده  که  دردهایی  نداند، چه  که  کیست 
همه سال پابرجایی ات!؟ حالا هم کمی وا بده و مثل همه 
سالهایی که رفتن طیاره ها و ماشین دودی ها را تماشا کرده 
ای، باز این پا و آن پا کن و بمان کنار سربازهایی که علی 
الطلوع از کنارت می گذرند و باش با راننده هایی که تا بوق 

سگ فریادشان را به گوشت می رسانند.
راستی آزادی جان! تو هم نصفه شب ها از آن گاری معروف 
ساندویچ بندری خریده ای؟ آزادی جان! تا تو فندکت را 
حالاحالاها  بریزم!  را  دوم  چای  برایت  هم  من  دربیاوری 

همینجا زمین گیری رفیق...

نخود هر آش!

 دکتر علی  ساجدی

رئیس جمهوری با بیان اینکه دولت  آمریکا 
با اعمال تروریسم اقتصادی علیه ملت ایران 
مرتکب جنایت ضد بشری شده است، گفت: 
خارج شدن از یک توافق یک ننگ برای یک 
کشور است و این ننگ افزوده تر می شود وقتی 
مواد غذایی و دارویی هم جزو اقلام تحریمی 

باشد.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز 
گذشته در اجلاس وزرای بهداشت کشورهای 
جهانی  سازمان  شرقی  مدیترانه  منطقه 
بهداشت گفت: در طول این ۴0 سال امید به 
زندگی از 5۶ سال به 7۶ سال ارتقا یافته است 
و این یکی از خدمات همه پزشکان، تلاشگران 
و ملت بزرگ ما نسبت به استقرار صحت و 

سلامت در این کشور است.
رئیس جمهوری در بخش دیگری از سخنانش 
به جنایت  آمریکا نسبت به ملت بزرگ ایران 
اشاره کرد و گفت: آمریکا بدون دلیل و بهانه 
و صرفا به خاطر فشار افراطیون داخل  آمریکا 
و رژیم صهیونیستی و عربستان به خاطر فشار 
این سه سر تسلیم فرود آورد و از برجام خارج 

شد. 
روحانی تصریح کرد: خارج شدن از یک توافق 
یک ننگ برای یک کشور است اما این ننگ 
بالاتر خواهد بود  آن زمان که این توافق به 
متحد  ملل  سازمان  امنیت  شورای  تایید 
رسیده باشد. بنابراین مقررات بین المللی را 
هم زیر پا گذاشته است و این ننگ افزوده تر 

می شود زمانی که مواد غذایی و دارویی هم 
جزو اقلام تحریمی باشد.

وی اضافه کرد: بی تردید دولت آمریکا مرتکب 
جنایت ضد بشری شده است. اقدام  آمریکا 

یک تروریسم اقتصادی است البته این به آن 
معنا نیست ملت ایران به زانو درآمده باشد؛ 
چرا که ما امروز به سمت خودکفایی کامل 

حرکت می کنیم.

روحانی: 

»آمریکا« جنایات ضد بشری علیه ملت ایران کرده است

وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برنامه 
که  آنجا  از  تولید خودروی مشترک گفت: 
عملکرد برخی شرکای سابق در زمان تحریم 
مناسب نبود، به شرکت ها توصیه کردیم سراغ 

شرکای جدید از کشورهای جدید بروند.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »رضا 
رحمانی« در حاشیه دیدار با فعالان اقتصادی 

اتاق بازرگانی ایران در جمع خبرنگاران  افزود: 
ذخیره  و  کشاورزان  از  حمایت  برای  دولت 
سال،  پایانی  ایام  در  نیاز  مورد  میوه  کردن 
کرده  کشور  تولیدی  سیب  خرید  به  اقدام 
است تا دیگر شاهد اعمال محدودیت روی 
این محصول نباشیم. قرار است تعاون روستایی 
خرید تضمینی داشته باشد که برای شب عید 

ذخیره کنیم، البته قیمت هنوز معلوم نیست.
وی درباره علت این تصمیم بیان کرد: پایین 
بودن قیمت سیب باعث خسارت به برخی 
تولیدکنندگان شده بود اما تصمیم برای خرید 
تضمینی هم به نفع تولیدکنندگان و هم به 
نفع بازار شب عید است. به همین دلیل، سیب 
تولیدی خریداری شده، در ایام پایانی سال و 

شب عید توزیع خواهد شد.
وی با بیان اینکه این موضوع دولتی نیست، 
افزود: شرکت ها خودشان با هم مذاکره دارند. 
از آنجا که عملکرد برخی شرکای سابق در 
زمان تحریم مناسب نبود، به شرکت ها توصیه 
کشورهای  از  جدید  شرکای  سراغ  کردیم 

جدید بروند.

رئیس دادگستری استان البرز از آغاز دادرسی 
الکترونیکی در البرز در آینده نزدیک به عنوان 
دومین استان پیشرو در این زمینه در کشور 

خبر داد.
حسین فاضلی هریکندی، رئیس دادگستری 
چهارمین  در  گذشته  روز  ظهر  البرز  استان 

استان  دادگستری  مدیران  شورای  نشست 
که در ندامتگاه فردیس برگزار شد، گفت: از 
زمان انتصاب رئیس جدید قوه قضائیه چهار 
دستورالعمل و بخشنامه در زمینه زندان صادر 

شده است.
رئیس دادگستری استان البرز افزود: یکی از این 

بخشنامه ها »آئین نامه نحوه اجرای قرار تعلیق 
تعویق  قرار  مشروط،  آزادی  مجازات،  اجرای 
صدور حکم، نظام نیمه آزادی و آزادی تحت 
نظارت سامانه های الکترونیکی و مجازات های 
جایگزین حبس« مربوط به چهارم اردیبهشت 
امسال است که در راستای اجرای ماده 557 

آئین دادرسی کیفری ابلاغ شد.
وی اضافه کرد: دیگری »دستورالعمل واگذاری 
بخش فنی مراقبت الکترونیکی زندانیان« در 
راستای اجرای تبصره ماده ۶ آئین  نامه اجرایی 
تیرماه  الکترونیکی مصوب دهم  مراقبت  های 

سال ۹7 است که به پیشنهاد سازمان زندان ها و 
با همکاری مرکز در 11 ماده و سه تبصره تهیه و 

به تصویب رئیس قوه قضائیه رسید.
فاضلی هریکندی از آغاز دادرسی الکترونیکی در 
البرز در آینده نزدیک به عنوان دومین استان 
پیشرو در این زمینه در کشور خبر داد و گفت: 
دادرسی الکترونیکی پس از طی مراحل آزمایشی 
طی چند روز آینده در استان اجرایی خواهد شد 
و علاوه بر آن حکم به اجرای مجازات حبس از 
طریق حضور در محدوده مکانی مشخص تحت 

نظارت سامانه های الکترونیکی انجام می شود.

وزیر صنعت: شرکت ها به دنبال شرکای جدید برای تولید خودروی مشترک بروند

رئیس دادگستری استان البرز خبر داد:

آغاز دادرسی الکترونیکی در آینده نزدیک
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3 اجتماعی

»آمدنیوز« را گرچه به عنوان یک جریان پلید 
رسانه ای ضد ملی می شناسیم اما هم زمان 
یک پدیده اجتماعی و سیاسی خجالت آور 
هم هست که ریشه های نفوذ و تاثیرگذاری 
آن بر کسر قابل توجهی از جامعه را نمی شود 
بدون واکاوی رها کرد. این که بشود با مشتی 
خبرهای جفنگ و بی منبع و شایعه پراکنی 
هایی مشمئز کننده و تحلیل های احمقانه و 
مبتذل، تاثیری تا حد خطر امنیت ملی برای 
کشور ایجاد کرد هم خجالت آور است و هم  
واقعا خودش یک اعلام خطر جدی است که 
نیاز به یک پدیده شناسی عمیق را لازم می 
گرداند. با نگاهی ساده به  تیترها و خبرها و 
مطالب آمدنیوز، اولین چیزی که از ذهن یک 
فرد حتی نیمه آگاه از روند مسائل سیاسی و 
اجتماعی می گذرد این است که این مطالب 

همان هایی است که معمولا در روند فکری  
سطحی ترین لایه های جامعه از منظر سواد 
اجتماعی و سیاسی هم جاری است و شاید 
چندان آن را جدی نگیرد ولی وقتی به میزان 
دنبال کننده های آن نگاه می کنیم به اعداد 
حیرت آور میلیونی مواجه می شویم که به 
ناگاه برق از سرمان می پراند. این مسئله باعث 
می شود توجه ما به چرایی حمایت های همه 
جانبه دستگاه ها و سرویس های اطلاعاتی و 
امنیتی و جاسوسی کشورهای بیگانه از چنین 
جریان سطحی و حتی سخیفی، شدیدا جلب 
کند  ایجاد  ذهن  در  را  پرسش  این  و  شود 
که چرا آن ها به سرمایه گذاری امنیتی بر 
میل  ارزشی  بی  ظاهرا  جریان  چنین  روی 
پیدا کرده اند. واقعیت این است که سرویس 
های جاسوسی دشمن با استمزاج از فضای 
سطحی  گفتمان  رصد  و  جامعه  اجتماعی 
ترین سطوح پایین جامعه از منظر فرهنگی 
و سیاسی که معمولا میل به گفتن و شنیدن 
خبرهای درگوشی و بی منبع و رویاگونه و 
این  به  به شکلی هوشمندانه  دارند  مبتذل 
نتیجه رسیده اند که اگر برای همین خبرها و 
تحلیل های »صدمن یک غازی« که به شکل 

پاک  برخی مردم در حین سبزی  معمول، 
کردن و یا در تاکسی و یا گعده های قهوه خانه 
ای و امثالهم به هم می گویند و به خاطرش 
در  آگاهی  و  دانایی  کاذب  احساس  یک 
ذهنشان ایجاد می شود، بتوانند منبع و ماخذ 
و رفرنس شبه رسمی ایجاد کنند، این دست 
اباطیل، ظاهری رسمی به خود می گیرد و به 
آن وجاهت و مشروعیتی می دهد که حتی 
قدرت عرض اندام در مقابل خبررسانی معقول 
و مشروع و منطقی در جامعه را می می بخشد 
که ولو به شکل مقطعی می شود از آن موج 
های مخرب و خطرناک علیه خوانش رسمی 
و دارای منبع و ماخذ سیاسی و اجتماعی 
تراشید و بر موج آن سوار شد. این که برای 
چنین پروژه ای به شکلی هوشمندانه، پسرکی 
ناخلف و البته کودن و عقب افتاده سیاسی و 
اجتماعی یکی از مسئولان را هم شکار می 
کنند و بر مصدر این امر می گمارند نشان 
از پیچیدگی و هوشمندی گردانندگان اصلی 

هایی  آن  بین  در  قطعا  که  دارد  پروژه  این 
و  گردانندگان  و  عنوان مسئولان  به  ما  که 
ادمین های سایت و کانال های آمدنیوز می 
شناسیم، نیستند. قطع به یقین طراحان و 
پیش برندگان چنین پروژه زیرکانه ای چه 
در داخل و چه در خارج افرادی هستند که 
ضریب هوشی شان از یک مشنگ هالو هفت 
شنبه چون »روح الله زم« بیشتر است و نباید 
گرفتار کردن این پسرک به عنوان نفر اصلی 
و لیدر ظاهری آمدنیوز چیزی بیش از گرفتار 
کردن و شکار شغال دیده شود؛ چرا که گرگ 
های این داستان در قالب گردانندگان اصلی و 
طراحان و امران کارفرمایان واقعی داخلی و 
خارجی چنین جریانی هنوز آزادند تا دوباره 
چنین پروژه هایی را با توجه به باگ و خلاء 
اجتماعی که ذکر شد و صد البته فراوانی ژن 
از  برخی  زاده هایی که  تفاله  و  های خوب 
مسئولان کشور در خانه هایشان پرورش داده 

اند، بازپروری کنند...

هفت هزارو 7۶۶ پرونده برای اصناف متخلف 
امسال در اداره کل تعزیرات حکومتی استان 

البرز تشکیل شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، علی اکبر مختاری، 
روز  البرز  استان  حکومتی  تعزیرات  مدیرکل 
گذشته با بیان اینکه از این تعداد پرونده تشکیل 
شده بیش از ۹0 درصد مربوط به حوزه کالا و 
خدمات است، افزود: دراین حوزه ۶ هزارو 1۴5 
مورد پرونده رسیدگی شده و میزان محکومیت 
ها بیش از ۹5۶ میلیاردریال برآورد شده است.

همچنین درحوزه قاچاق کالا نیز دراین مدت 
میزانه  که  تشکیل شده  تخلف  پرونده   ۶۹5
محکومیت دراین بخش  بیش از یک هزارو 

200 میلیارد ریال است.
از مجموع پرونده های تشکیل شده درحوزه 

قاچاق کالا 1۸۶ مورد آن کلان بوده است.
مختاری افزود: درحوزه بهداشت نیز ازابتدای 
سال جاری تاکنون ۹2۶  پرونده دراستان البرز 
تشکیل شده که درشعبه های مختلف درحال 

رسیدگی است.
و  بهداشت  از محکومیت های حوزه  بخشی 

درمان لغو پرونده فعالیت نیز بوده است.
مختاری از مردم خواست درصورت مشاهده 
پیامکی  سامانه  به  را  مراتب  تخلف  هرگونه 
تا در اسرع وقت  ۳000۹۶51 ارسال نمایند 

رسیدگی شود.

رئیس اداره تشخیص و درمان دامپزشکی 
البرز گفت که ۴1 میلیون و ۹۶1  استان 
منظور  به  واکسن  انواع  دز   ۹۹1 و  هزار 
و  دام  در  بیماری ها  کنترل  و  پیشگیری 
سال جاری  اول  ماهه   ۶ در  استان  طیور 

توزیع شده است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، 
از  گفت:  گذشته  روز  ضیایی  بهزاد  دکتر 
آزمایشات  انجام  این بخش  اقدامات  دیگر 
سرولوژی، میکروبی و کنترل کیفی است 
که برای تشخیص بیماری ها، بررسی میزان 
کار  به  غربالگری  اهداف  و  واکسیناسیون 

می رود.
وی اظهار داشت: در این مدت 10۶ هزار 
و 101 مورد آزمایش سرولوژی، چهار هزار 

هزار  و ۶  میکروبی  آزمایش  مورد  و 70۸ 
و ۳5۶ مورد آزمایش کنترل کیفی انجام 

شده است.
ضیایی ادامه داد: همچنین انجام 7۴ نوبت 
بازدید و نمونه برداری از کارخانجات تولید 
بیمارستان ها،  از  بازدید  نوبت   ۳2۶ دارو، 
دامپزشکی  آزمایشگاه های  و  درمانگاه ها 
داروخانه های  از  بازدید  نوبت   1۹0 و 
اداره  های  فعالیت  دیگر  از  دامپزشکی 
تشخیص و درمان دامپزشکی استان است.

از  بازدید  نوبت   1۶5 گفت: همچنین  وی 
شرکت های توزیع واکسن و مایه کوبی در 
شده  انجام  سال جاری  اول  ماهه   ۶ مدت 

است.
تولید  کارخانه   ۴۳ البرز  استان  در 

و  ضدعفونی، سموم  واکسن، مواد  دارو، 
مکمل سازی تحت نظارت دامپزشکی قرار 
را  کشور  نیازهای  عمده  بخش  که  دارند 

تامین می کنند.
همچنین در البرز 21 داروخانه دامپزشکی 
مرکز   ۴۹ شامل  درمانی  واحد   5۶ و 
پنج  و  کلینیک  پلی  مرکز  درمانگاهی، 2 

بیمارستان دامپزشکی فعال هستند.
مرکز  واکسیناسیون،  هفت  مرکز   10
آزمایشگاهی و 15 واحد شرکت های پخش 
سراسری و استانی واکسن در البرز نیز فعال 
پروانه  بر آن حدود 500  هستند و علاوه 
ساخت دارو، واکسن و مواد ضدعفونی صادر 

شده است.

نیم نگاهی به ماجرای دستگیری »روح الله زم«؛

نه بیش از شکار »شغال«!

»علی اکبر مختاری« خبر داد:

تشکیل هفت هزار پرونده تخلف در تعزیرات حکومتی البرز

توزیع بیش از ۴۱ میلیون دز واکسن دام و طیور در البرز

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای البرز:
»البرز« دیگر آبی برای اضافه مصرف 

کردن ندارد!
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای البرز گفت: گذشتگان با 
حفر قنات ها مدیریت خوبی داشته اند ولی ما با اقدامات و 
قانونگذاری های اشتباه بلای بزرگی بر سر منابع آب آورده ایم. 
سازگاری با کم آبی برای برگشت به شرایط بهتر و سازگاری 

با حداقل منابع آبی که در دسترس داریم لازم است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، داوود نجفیان 
در نشست کارگروه سازگاری با کم آبی که روز گذشته 
برگزار شد، با اشاره تراکم بالای جمعیت در البرزگفت: با 
راه اندازی متروی هشتگرد جمعیت این منطقه بیشتر هم 

می شود در حالی که تامین منابع آبی دشوار است.
و  دارد  وجود  خاصی  شرایط  البرز  در  گفت:  نجفیان 
پتانسیل های آبی خود را کاملا مصرف کرده ایم. البرز دیگر 
آبی برای اضافه مصرف کردن ندارد ولی با درخواست های 
زیادی در خصوص تامین آب صنعت و شرب مواجه است.

در  باید  که  است  موضوعی  آب  مسئله  کرد:  اضافه  وی 
اگر  زیرا  باشد  داشته  وجود  اجماع  آن  روی  بر  استان 
برنامه ای بخواهد تدوین و اجرا شود فقط باید با همکاری 
طرح  تدوین  زمینه  در  نیز  اکنون  و  باشد  تمام ارگان ها 

سازگاری با کم آبی مشارکت صد در صدی وجود ندارد.
از تجربیات استان های دیگر در تدوین برنامه  ادامه داد:  وی 
مان استفاده کرده ایم و حدود ۳1 دستگاه در تدوین این برنامه 
مشارکت کرده اما این مشارکت حداکثری نبود. باید اقدامی برای 
همگرایی بیشتر شکل گیرد و مسئله آب استان را بهبود ببخشیم.

اعتبار،  میلیاردها  صرف  وجود  با  اینکه  به  اشاره  با  وی 
خروجی پایداری از اقداماتمان ندیده ایم، گفت: گذشتگان با 
حفر قنات ها مدیریت خوبی داشته اند ولی ما با اقدامات و 
قانونگذاری های اشتباه بلای بزرگی بر سر منابع آب آورده ایم. 
سازگاری با کم آبی برای برگشت به شرایط بهتر و سازگاری 

با حداقل منابع آبی که در دسترس داریم لازم است.

سیده حمیده زرآبادی:
مردم از تفکر اصلاح طلبی ناامید 
نیستند از مجریان اصلاح طلب 

دلخور هستند
بسیاری از تئوریسین های جریان اصلاح طلبی معتقدند که 
اصلاحات اگر بخواهد نقش تاریخی خود را در جامعه ایفا 
کند، چاره ای جز بازتعریف خود، تغییر گفتمان و بازتعریف 
اصلاح طلبان ندارد. این تغییر، ضرورتی انکارناپذیر برای تطبیق 

با شرایط کنونی جامعه و تداوم کارآمدی است.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از همدلی، سیده حمیده 
زرآبادی گفت: سرمایه های اجتماعی در حال حاضر از مجریان 
تفکر اصلاحات دلخور هستند، نه از تفکر اصلاحات. اینکه 
مردم از افراد اصلاح طلب دلخور باشند به معنی این نیست 

که گرایش شان را تغییر دهند، این دو مقوله متفاوتی است.
زرآبادی در این باره افزود: یک موقع شما از تفکر دلخور هستید 
یک وقت از مجری تفکر دلخورید. من فکر می کنم سرمایه 
اجتماعی در حال حاضر از مجریان تفکر اصلاحات دلخور 
هست که این باید اصلاح شود. چیزی که مطرح می شود 
درواقع دلخوری از مجریان اصلاحات است که مردم از آنها 

انتظار داشتند گام های بهتر و موثر تری بردارند.
این نماینده مجلس درباره اینکه اصلاح طلبان باید به چه 
سمتی پیش بروند گفت: من فکر می کنم حل مشکلات 
اساسی کشور، حل مشکلات اقتصادی و معیشتی مردم و 
بحث شفافیت، سه موضوع اصلی است که اگر اصلاح طلبان 
برای این مشکلات راهکارها و پاسخگویی لازم را داشته 
باشند، قطعا مخاطبان آنها اقناع می شوند و می توانند این 
همراهی را در ادامه راه هم داشته باشند.« عضو کمیسیون 
صنایع و معادن درباره اینکه آیا اصلاح طلبان نیاز به تغییر 
رویه دارند، معتقد است: »در اینکه هدف اصلی و ساختار 
باید حل مشکلات اساسی کشور باشد، هیچ تغییر رویه ای 
نباید انجام شود و ما باید به سمت اصلاح امور پیش برویم.

اخبار بحثِ روز

مهرداد تیموری
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راهکارهایی برای ایجاد یک 
»برند شخصی« قدرتمند )۲(

برند شخصی شما، چگونگی 
ظاهر شدن شما در دنیای 
بنابراین،  است.  اطراف تان 
برند قوی نسبت به برندی 
و  نخورده  صیقل  که 
غیرجالب است، ترجیح دارد. 
زمانی که مردم بدانند شما 
چه کسی هستید و شروع 
به شناخت با حوزه خاصی 
از درک یا تخصص نمایند، 
بهترین فرد در بازار یا صنعت تان خواهید شد. سوال این است 
که چگونه شناخته تر می شوید؟ چگونه قدرت و پیروان خودتان 

را ایجاد می کنید؟
اگر به دنبال ایجاد برند شخصی  قدرتمندتان هستید، 10 راه 
برای این کار وجود دارد که در این ستون و در پنج قسمت )طی 

پنج شماره( راهکارهای مناسب آن را به شما خواهیم گفت: 

3-  مقالاتی درباره رهبری فکر بنویسید و در مصاحبه ها 
شرکت نمایید

مقالات و مصاحبه های مرتبط با رهبری فکر، برای شما ایجاد 
اعتبار می کنند. سخنرانی های عمومی، بهترین فرصت برای 
استفاده از زمان و تلاش است اما اگر نسبت به هر آنچه سر راه 
شما قرار می گیرد، پذیرا باشید، به زودی همه جا اعتبارتان را از 

دست خواهید داد و بد به نظر می رسید.
نگاهی به پوشش مطبوعاتی آنچه تا به امروز دریافت نموده ایم، 
بیندازید. هرکس که بطور منظم آنلاین باشد، باید نسبت به 
برندهای زیادی که در آنجا فهرست شده اند، آگاه باشد اما 
حتی اگر آگاه نباشند، احتمالا درباره انتشارات و خروجی های 
رسانه ای مانند فاکس نیوز و تایم آگاهی دارند. این نشان می دهد 

دیگران شما را بعنوان یک قدرت می بینند.
علاوه بر این، در اینجا مثالی از یک مصاحبه که انجام داده ام، 
وجود دارد که یکی از موضوعاتی که FE اینترنشنال بیشتر با 

آن شناخته می شود، است یعنی وب سایت های فروش.
درگیر رسانه شوید، ناشرین و انتشارات انلاین ثابت کرده اند که 
می توانند چالش آمیز باشند. گرچه، این یک روش قوی برای 
نشان دادن آن است که شما می دانید درباره چه چیزی صحبت 
می کنید. با هر خروجی از رسانه های آنلاین که ارتباط برقررا 

کنید، قدرت برند شما را افزایش خواهد داد.

4-   حضور آنلاین تان را فعال کنید
آیا می دانید که در فضای آنلاین چگونه ظاهر می شوید و بطور 
تصادفی پیدا می شوید؟ این چیزی است که می خواهید آنرا 
بطورمنظم پایش نمایید و هر زمان و هر جا که امکان دارد، 
بهبود ببخشید. آیا در رسانه اجتماعی پروفایل دارید؟ اگر دارید، 
آیا همه اطلاعات شما را نشان می دهند؟ آیا آن ها شما را 
به بهترین شکل ممکن انعکاس می دهند و شما را حرفه ای 
نشان می دهند؟ آیا از عکسی حرفه ای با کیفیت بالا استفاده 
می کنید؟ آیا با دیگران تعامل دارید و محتوای آن ها را به 

اشتراک می گذارید؟
آیا برای برند شخصی تان وب سایت دارید؟ یکی از بهترین راهها 
برای جستجوی اسم شما، ایجاد وب سایت است. وب سایت 
بطور قابل توجهی کنترل بیشتری را بر حضور آنلاین تان به 
شما نسبت به رسانه اجتماعی می دهد. همچنین نمی تواند به 
اضافه کردن منظم محتوای جدید به سایت تان آسیب برساند.

فراموش نکنید که اسم خودتان را بطورمنظم در گوگل جستجو 
کنید تا ببینید چه اتفاقی می افتد، دیگران چگونه شما را درک 
می کنند و درباره شما چه می گویند. اگر واقعا تلاش نکنید که 
آنرا پایش نمایید و اصلاح کنید، زمان سختی را برای ایجاد برند 

شخصی عالی خواهید داشت.

دیجیتال برندینگ

بیش از ۷۶ هزار تن فرآورده 
هیدروکربوری در بورس انرژی 

عرضه شد

روز گذشته بنزین اکتان ۹1، بنزین اکتان ۹5 و نفت گاز 
)گازوئیل( شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران در 

بورس انرژی عرضه شد.
آیزوفید،  آیزوریسایکل،  کالاهای  شنبه(  )سه  گذشته  روز 
بلندینگ نفتا حلال ۴10، حلال ۴0۴ و نفتای سنگین تصفیه 
نشده پالایش نفت شیراز، برش سنگین، سوخت کوره سبک 
و نیتروژن مایع پتروشیمی تبریز، برش سنگین پتروشیمی 
جم، پروپان مایع پتروشیمی آبادان، سی اس او پالایش نفت 
شازند )عرضه توسط شازند(، متانول پتروشیمی زاگرس، متانول 
پتروشیمی شیراز، متانول شرکت متانول کاوه و میعانات گازی 
مجتمع گاز پارس جنوبی در رینگ داخلی و بنزین اکتان 
۹1، بنزین اکتان ۹5 و نفت گاز)گازوئیل( شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی ایران، رافینت پتروشیمی بیستون و گاز مایع 
پالایش نفت لاوان در رینگ بین الملل بازار فیزیکی بورس 

انرژی ایران عرضه شد.
روز گذشته نیز، کالاهای آیزوریسایکل پالایش نفت شیراز، 
حلال ۴02 پالایش نفت تبریز، میعانات گازی پالایش گاز 
ایلام و هگزان پتروشیمی بندر امام در رینگ داخلی و برش 
سنگین حاصل از پالایشگاه نفت و پتروشیمی به جز بنزین و 
گازوئیل پتروشیمی بیستون و گاز مایع پالایش نفت تهران در 
رینگ بین الملل بازار فیزیکی بورس انرژی ایران مورد معامله 

قرار گرفتند.
طی معاملات روز گذشته بیش از 10 هزار و 2۹5 تن انواع 
فرآورده هیدروکربوری به ارزش بیش از ۴۶5 میلیارد و ۴۳۳ 

میلیون ریال در بازار فیزیکی بورس انرژی ایران دادوستد شد.
همچنین در تابلوی برق بازار فیزیکی بورس انرژی ایران، ۶۹ 
میلیون و 7۶۸ هزار کیلووات ساعت برق به ارزش بیش از 
۳1 میلیارد و ۴۹۳ میلیون ریال که توسط شرکت های تولید 
انرژی برق شمس پاسارگاد- )نیروگاه سیکل ترکیبی شریعتی(، 
تدبیر سازان سرآمد-نیروگاه سیکل ترکیبی ارومیه، تولید و 
مدیریت نیروگاه زاگرس کوثر، تولید نیروی برق نیروگاه شهدای 
پاکدشت )دماوند( و شرکت تولید نیروی برق پرند مپنا )برای 

دوره تحویل ماهانه آبان( معامله شد.

عرضه ۵۹ هزار تن مواد پلیمری
 در بورس کالا

تالار فرآورده های نفتی و پتروشیمی بورس کالای ایران روز 
گذشته  میزبان عرضه 5۹ هزار و ۹۶1 تن مواد پلیمری بود.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از روابط عمومی بورس کالای 
ایران، یک هزار و 50 تن قیر و 25 هزار تن وکیوم باتوم نیز در 

تالار مذکور عرضه شد.
براساس این گزارش، ۳ هزار و ۳۶ تن سبد میلگرد و 170 تن 

شمش روی در تالار محصولات صنعتی و معدنی عرضه شد.
تالار صادراتی بورس کالای ایران در این روز شاهد عرضه 2 

هزار و 1۹0 تن عایق رطوبتی و 7 هزار و ۹5۴ تن قیر بود.

بورس بحثِ روز

که  بود  دهه هشتاد  اواسط  از 
»خصوصی  نام  به  پرچمی 
و  شد  علم  کشور  در  سازی« 
بدون  را  کشور  نهادهای  همه 
خطای  و  آزمون  کوچکترین 
خود  الشعاع  تحت  ای  اولیه 
قرار داد. اتفاقی که ثمرات آن 
را امروز در تمام کشور مشاهده 
می کنیم و اقتصاد ایران مانند سدی است که هر روز یک جای 
آن سوراخ می شود و این سوراخ ها هیچ گاه تمامی ندارند. 
بی تردید پدیده خصوصی سازی، یکی از بزرگترین سوراخ 
های این اقتصاد بیمار بود که سال ها است وقتی جلوی این 
سوراخ گرفته می شود، سوراخ دیگری به خاطر ایرادات بزرگ 
»خصوصی سازی« ایجاد می شود و خطر نابودی این سد را 
دوباره تهدید می کند. فارغ از اینکه به جای گرفتن انگشت روی 
سوراخ ها، باید ساختار آن را ترمیم کرد. حال در این یادداشت 
مفصل که قسمت دوم آن در این شماره منتشر می شود، به 
طور اختصاصی تر به داستان ابرشرکت )؟!( »هپکو« از اوج تا 

سقوط آن پرداخته ایم: 

در سال ۸5 بود که هپکوی اراک بدون کوچکترین پوشش رسانه ای 
و در سکوت کامل خبری با 1۸00 نفر پرسنل فعال در قالب مزایده 
ای که سر ته آن هیچ گاه روشن نشد، به شرکت »واگن سازی کوثر« 
به مدیریت »علی اصغر عطاریان« واگذار شد. یعنی هم زمان هر سه 
حالتی که در شماره پیشین به عنوان الگوهای ثابت خصوصی سازی 
در دنیا برشمردیم، به طور همزمان در خصوصی سازی هپکو انجام 
»نشد«! دلیل و منطق این اتفاق بماند پای سازمان خصوصی سازی 
وقت و وجدان ایشان؛ اما آیا واقعا فکر کردید که یک مجتمع حوزوی 
می تواند یک واحد صنعتی را اداره کند که این کار در اراک اتفاق 
افتاد؟ آیا نباید چنین برداشت کرد که اتفاقاتی در پشت پرده آن سال 
رخ داده است؟ فاجعه بزرگتر از وقتی کلید می خورد که متوجه می 
شویم به واسطه همین واگذاری ساده لوحانه، آدم های جدیدی وارد 

صنعت ماشین آلات راهسازی کشور شدند که این کار هرگز شغل 
اصلی آن ها نبود بلکه افراد متفرقه ای بودند که سر از هپکو درآوردند.

این روند تا سال ها ادامه داشت و هیچکس به جناب »عطاریان« 
حتی نمی گفت بالای چشمت ابروست! تا جایی که آن قدر تولیدات 
هپکو پایین آمد و حقوق کارگران کارخانه عقب افتاد که کاسه صبر 
پرسنل نیز لبریز شد و عطاریانی که در مدیریت هپکو به هیچ وجه 
موفق نبود، پس از ده سال مکیدن خون هپکو، خلع درجه شود و 
سهام شرکت در خردادماه ۹۶ به احمدپور واگذار شود. که البته 

همین هم خود فاجعه ای بود به بزرگی دو فاجعه قبلی!
اولین و مهم ترین اتفاق عجیبی که در جریان این واگذاری افتاد، 
»رقمِ واگذاری« بود؛ چرا که شرکت به مبلغ 21۶ میلیارد تومان 
واگذار شد. شرایط این واگذاری اینگونه بود که سهامدار جدید باید 
تنها »10 میلیون تومان« از مبلغ یاد شده را به صورت نقد و مابقی 
را به صورت اقساط پرداخت می کرد! این واگذاری شاید عجیب ترین 
روش واگذاری یک غول صنعتی در تاریخ ایران و شاید حتی در 
تاریخ اقتصاد دنیا بوده است. یعنی شما با فقط ده میلیون تومان 
پول نقد و مقداری چک و سفته و اعتبار در سال ۹۶ می توانستی 
سهام هپکو را خریداری کنی! که البته از اول هم روشن بود با آقای 
احمدپور هم هپکو قرار نیست ابقا شود و حدود دو هفته پیش به 

جهت عدم ایفای تعهدات خود ایشان هم خلع ید شد!
در تمام این 1۳ سالی که دولت راه خصوصی سازی را برای این 
شرکت برگزید، تولیدات سابقا انبوه این شرکت زیر ضربات سنگین 
غارتگران رانت خوار کاهش پیدا کرد و متوقف شد و امروز حجم 
بدهی های هپکو از 1۹00 میلیارد تومان بالاتر رفته است و از آن بدتر 
جایی است که می بینیم تعداد پرسنل و کارگران این ابر کارخانه 
هم امروز نصف شده است! آیا این چیزی جز نابودی کارخانه ای 
است که روزگاری در دنیا حرف ها برای گفتن داشت؟ در اواخر 
شهریور ماه امسال بود کارگران این ابرشرکت در اعتراض به حقوق 
و مزایای معوقه خود و پیگیری مطالبات صنفی دست به اعتصاب 
زده و مسیر راه آهن شمال به جنوب را مسدود کردند. تا شاید دولت 
یا سازمان خصوصی سازی که وکالت بلاعزل دارد، بالاخره فکری به 

حال هپکو کند!
تازه ترین خبرها حالا حکایت از بازگشت این کارخانه به زیرمجموعه 
دولت دارد. بله درست شنیدید! شرکتی که سیزده سال پیش 
خصوصی شد، قرار است سهامش را دولت دوباره در اختیار بگیرد! 
همین چند روز پیش بود که  فرابورس طی اعلامیه ای با انتقال سهام 
شرکت تولید تجهیزات سنگین »هپکو« از شرکت هیدرواطلس به 
دولت موافقت کرده و بر این اساس اعلام داشت که هپکو دولتی 
شده است. اگرچه در چند روز گذشته یکی می گوید دولتی شد و 
دیگری تکذیبش می کند، اما آخر که چه؟ چرا بعد از این همه سال 
اشتباه، هیچکس قصد شفاف سازی ندارد و تکلیف این ابرشرکت را 

یک بار برای همیشه روشن نمی کند؟ 
یک بار دیگر قصه هپکو را مرور کنید. تا وقتی حلقه گمشده سهام و 
واگذاری سهام این شرکت »شفافیت« باشد، حتی به بازگشت هپکو 

به زیرمجموعه دولت هم نمی توان خیلی امیدوار بود!

معاون استاندار در هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز گفت: 
شهرداران باید در راستای سیاست های اقتصاد مقاومتی نسبت به 

اجرای طرح ها و پروژه های شهری اهتمام جدی داشته باشند.
به گزارش »دنیای هوادار«، علی درویش پور با بیان این مطلب در 
نشست هم اندیشی شهرداران استان البرز افزود: توسعه و شکوفایی 
استان در گرو یکپارچگی کارکردی است که تنها در سایه تعامل 

دستگاه های اجرایی میسر می شود.
وی تاکید کرد: شهرداران باید در راستای سیاست های اقتصاد 
مقاومتی نسبت به اجرای طرح ها و پروژه های شهری اهتمام جدی 

داشته باشند.
درویش پور عنوان کرد: تیم مدیریتی استان بخصوص استاندار 

محترم توجه ویژه ای نسبت به شهرداری های استان دارند.

وی اشاره کرد: اجرای طرح های عمرانی و خدمات شهری وابسته 
به تامین اعتبارات است لذا در این زمینه اداره تامین اجتماعی و امور 
مالیاتی استان باید همکاری و تعاملات لازم را با شهرداری داشته 

باشند.
معاون استاندار در هماهنگی امور عمرانی در بخش دیگری از سخنان 
خود تصریح کرد: پرداخت عوارض و مالیات معادن البرز در استان از 

جمله اقدامات در حال پیگیری است.
وی خاطر نشان کرد: شهرداری ها نسبت به حوزه راه و شهرسازی و 

ساخت و سازهای غیر مجاز توجهی ویژه داشته باشند.
درویش پور تاکید کرد: یکی از راهکارهای مناسب جهت کاهش 
ساخت و سازهای غیر مجاز داشتن وحدت رویه در حوزه راه و 

شهرسازی است.

»دنیای هوادار« از پدیده بیمارِ »خصوصی سازی« گزارش می دهد )2(

»شفافیت«؛ حلقه گمشده سهام  و  واگذاری »هپکو«

علی درویش پور مطرح کرد: 

»وحدت رویه« و »یکپارچگی« عملکرد دستگاه ها 
عامل کلیدی آبادانی البرز

اقتصادی

دکترعلی قوامی
محقق، مدرس و مشاور کارآفرینی

و  تحلیل گر بازارسرمایه

محمدحسین سیفی

اقتصاد البرز



چهارشنبه  24 مهر 98 - شماره 330

روزنامه

۵

بی توجهی شهرداری تهران به 
تخلفات »پالادیوم« و حفر زیرگذر

رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای شهر از عدم 
توجه شهرداری به تذکرات شورا درباره پالادیوم انتقاد کرد.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از ایسنا، محمد سالاری در 
جلسه علنی شورای شهر تهران در تذکر پیش از دستور خود 
اظهار کرد:  تذکرم در رابطه با عدم توجه شهرداری به تذکرات 
قبلی اعضای شورای شهر است و تقاضا دارم رویکرد مناسبی 

در این خصوص اتخاذ شود.
وی با بیان اینکه پروژه پالادیوم به عنوان یکی از تخلفات بزرگ 
مقیاس در ابتدای این دوره مدیریت شهری مطرح شد و تذکر 
دادم که مجموعه قابل توجه بارگذاری های متخلفانه از سوی 
این پروژه انجام شده و با همکاری شهرداری تثبیت شده است، 
گفت: اما یک تخلف عیان در این پروژه رخ داده که آن حفر 

زیرگذر و ایجاد تونل در این پروژه بود.
سالاری با بیان اینکه بارها درباره پروژه پالادیوم تذکر دادم، 
گفت: معاونت قضایی دادستانی کل کشور چندین نامه نوشته 
و خواستار تعیین تکلیف این پروژه شده و این در حالی است 
که سازمان بازرسی، مشاور وزیر راه نیز به این موضوع ورود 
کردند و رأی ماده 100 نیز صادر شده است اما رایزنی مالک و 
شهرداری منقطه یک باعث شده موضوعی به این واضحی که 
نباید از شارع عام پل روگذر نصب شود، بلاتکلیف مانده است.

ملاقات مردمی در شهرداری تهران 
اینترنتی شد

شهرداران  با   شهروندان  مردمی  ملاقات  اینترنتی  سامانه 
مناطق  به همت مرکز ارتباطات و امور بین الملل شهرداری 

تهران راه اندازی شد.
به گزارش دنیای هوادار به نقل از شهرنوشت، این سامانه روز 
یکشنبه مورخ 22 مهرماه همزمان با برگزاری همایش فصلی 
شهردار  حناچی  پیروز  حضور  با  تهران  شهرداری  مدیران 

تهران رونمایی و در دسترس عموم شهروندان قرار گرفت.
در همین راستا سید مجتبی تقوی نژاد، معاون روابط عمومی 
مرکز ارتباطات و امور بین الملل گفت : شهرداری تهران 
ظرفیت های  بکارگیری  با  کرده  تلاش  اخیر  سال  دو  طی 
هوشمند،  شهری  سمت  به  حرکت  جهت  در  الکترونیک 
دریافت  برای  گوناگون،  ارتباطیِ  های  پل  ایجاد  ضمن 
نقطه نظرات، پیشنهادات و انتقادات شهروندان، گامی موثر 
تسریع  و  با شهروندان  دو سویه  تعامل  تسهیل  در جهت 

رسیدگی به مشکلات بردارد.
تقوی نژاد با اشاره به اینکه پیش از این ملاقات شهروندان 
با شهرداران مناطق تنها از طریق مراجعه حضوری میسر 
بود؛ افزود: تاکنون دسترسی به سامانه مذکور بصورت داخلی 
در مجموعه شهرداری تهران امکان پذیر بوده و متقاضیان 
برای ثبت نام می بایست به صورت حضوری به ادارات روابط 
عمومی مناطق مراجعه و پس از ثبت درخواست خود، اقدام 

به پیگیری جهت برقراری ملاقات مردمی می کردند.
حضوری،  مراجعه  معضلات  همچون  مسائلی   : گفت  وی 
ساماندهی  عدم  ترافیک،  بواسطه  شهر  در  تردد  مشکلات 
سیستمی و احتمال بروز نگرش های سلیقه ای و رانتی در 
نوبت دهی، موجب گردید تا از طریق راه اندازی این سامانه، 
به حذف واسطه های موجود در برقراری ارتباط میان مردم 
و مسئولین کمک کرده و صرفه جویی در زمان را در دستور 

کار قرار دهیم.
دسترسی  با  شهروندان  سامانه،  این  در  کرد:  تصریح  وی 
به شبکه اینترنت در هر مکان و زمانی، از طریق مراجعه 
تهران  شهرداری  اینترنتی  پرتال  یا  و  سامانه  آدرس  به 
ملاقات  سامانه  وارد  توانند  می  من،  تهران  سایت  یا  و 
مردمی شده و با طی چند مرحله کوتاه، شخصاً اقدام به 
ثبت درخواست خود جهت دیدار با شهردار منطقه خود 
نمایند. به گزارش شهرنوشت، گفتنی است سامانه ملاقات 
مردمی هم اکنون به صورت برخط در دسترس عموم قرار 
گرفته و شهروندان می توانند با مراجعه به آدرس اینترنتی 
publicmeeting.tehran.ir نسبت به ثبت درخواست 

خود اقدام کنند.

خبر تصویب یک میلیارد تومان بودجه برای 
رهن دو باب منزل مسکونی برای مدیران غیر 
بومی از سوی شورای شهر کرج به قدری دلم 
که  ایجاد کرده  در ذهنم  بلوایی  و  فشرده  را 
حس کردم اگر این قلم علیه این اقدام تهوع 
آور مرقومه ای ننگارد، قطعا لایق دور انداختن 
است. آن قدر این اقدام شک برانگیز و خلاف 
تمامی موازین و باورهای دینی مان و مصالح 
عالی کشور آن هم در چنین برهه ای که مردم 
شهر و دیارمان  تحت فشار شرایط بد اقتصادی 
حاصل از تحریم های شیاطین غربی و عبری و 
عربی هستند بود که برای اینکه این قلم از دایره 
ادب و نزاکت خدای نکرده خارج نشود و خشمم 
کمی فرو خفتد یک روز دست به قلم نبردم و با 
خود کلنجار رفتم تا برای دوباره برداشتن قلم و 

نگاشتن در این باب کمی آرام شوم.
اول جستار باید بگویم اساسا بنده با بومی گزینی 
چندان موافق نیستم و اینکه از مدیران غیر بومی 
در استان های مختلف کشور استفاده شود نه 

تنها مشکلی ندارم بلکه آن را در راستای حس 
همبستگی ملی و تعلق جزء به کل در ساختار 
جمعیتی کشور می دانم و اینکه بومی گزینی به 
خصوص در مناطقی که بافت جمعیتی قومی و 
طایفه ای خاص دارد چندان در راستای بحث 
وفاق ملی و امنیت ملی نیست و آفات بسیاری 
به همراه دارد که فعلا موضوع بحث ما نیست 
و از این منظر که مدیران غیر بومی در بخش 
های مختلف کشور به کار گمارده شوند را ابدا 
یک مسئله تابو و غلط نمی دانم و حتی بطور 
کلی  تایید می کنم و با آن اتفاقا باز هم می 
گویم به شکل کلی همدلم. اما این کار شرم آور 
شورای شهر کرج از منظر دیگری باید به شدت 
مورد نقد و تازش قرار گیرد که اساسا مبنای 

دیگری دارد.
در باب بحث غیر بومی گزینی و استفاده از 
مدیران لایق دیگر شهرها و استان ها در بخش 
ها و شهرها و استان های دیگر همان طور که 
گفتم ابدا مشکلی ندارم اما برای دو شهر کرج 
و تهران )حتی استان البرز و تهران( که اساسا 
مفهوم بومی در آن چندان محلی از اعراب ندارد 
و برخی چون کرج آن قدر تنوع قومی و طایفه 
ای و زبانی در آن هست که در کلام حضرت آقا 
»ایران کوچک« خطاب می شود و اساسا آوردن 
مدیر از شهر دیگر با توجیه ای که غیر بومی 
گزینی وجاهت می یابد، مردود است و خلع از 

عدله. 

اما مسئله اصلی و بزرگ تر، این است که مصوبه 
شورای شهر کرج، مشروعیت دادن به »اشرافی 
گری« مدیران استانی و کشوری است و برداشت 
مخاطب نمی تواند به جز این باشد که این 
جماعت مدعی انقلابی گری و علی وار زیستن 
مشتی دروغ گویند که این شعارها را برای مردم 
عادی سر می دهند و خود بر سر سفره انقلاب 
حالش را می برند! و اگر برای مدیران میانی 
کشور اینچنین ریخت و پاش های وحشتناکی 
می شود وای به حال آن بالایی ها!  واقعا خانه 
ای که رهن آن 500 میلیون تومان باشد به جز 
یک خانه اشرافی است؟ آیا چنین حرکتی  در 
چنین  برهه ای که در همین شهر خودمان 
درصد قابل توجهی از مردم از فشار معیشت 
و  رفتار شورای شهر  این  اند  کمر خم کرده 
بالا بردن حس فاصله بین  شهرداری به جز 
آیا  مردم و مسئولان، دستاورد دیگری دارد؟ 
این به جز دهن کجی به فضای عدالت محور 
و انقلابی ملت و منش ولایی ای است که از 

مسئولان انقلابی کشور انتظار می رود؟ شرم 
آورتر از همه توجیهاتی هست که نماینده مدعی 
رزمنده بودن و سوپر انقلابی گری کرج جناب 
»کولیوند« عنوان کرده و خیلی ریلکس فرموده 
قانونی است و شهرداری ها حق دارند )!( برای 
تهیه خانه استاندارد )!( برای مدیران غیر بومی 
چنین بودجه ای اختصاص دهند! فارغ از بحث 
قانونی بودن یا نبودن این مسئله که از منظر 
خقوقی قابل بررسی است، از ایشان سوال دارم 
دقیقا استاندارد زندگی حضرات چیست که به 
شما حق می دهد چنین بودجه سنگینی برای 
آن اختصاص داده شود؟ قرار بود نوکر مردم 
باشید نه اینکه در انتخابات ها دم از نوکری بزنید 
و بعد از ورود به مجلس و رسیدن به پست و 

مقام، خودتان را ارباب مردم تصور کنید!
من نمی دانم شما در دینتان به چه کسی اقتدا 
کرده اید ولی مطمئن باشید با این حرکتی که 
کردید مردم اوف می کنند بر شما اگر دم از علی 

و ولایتش بزنید...

اندر حکایت مصوبه عجیب شورای شهر برای تهیه خانه »استاندارد« برای مدیران غیربومی؛

تصویبِ  اشرافیت!

دیدگاه

شهری

رضا تواضعی

پروفسور جان لنگ، یکی از برجسته ترین 
معروف  کتاب  در  جهان،  شهری  طراحان 
خود، آفرینش نظریه معماری، مبحثی را 
 تحت عنوان »ادراک کیفیت محیط از نظر 
هزینه ها و پاداش ها«  بیان می کند.  به 
عقیده او، کیفیت ساخت محیط و فضای 
 شهری، تضمینی برای حضور و هم چنین 

استمرار بودن در فضا خواهد بود. 

است.  پیچیده  بسیار  کیفیت محیط،   بحث 
محیط بی کیفیت و بدکیفیت، تفاوت زیادی 
در مفهوم دارند.  اگر به پیرامون خود  بنگریم 
را  کیفیت  بی  های  محیط  این  از  بسیاری 
خواهیم دید. به گمان من محیط بی کیفیت 
با  به صورت حرفه ای  و  محیطی است که 
طراحی  انسانی  پارامترهای  گرفتن  نظر  در 
به صورت  هایی  باشد. چنین محیط  نشده 
خنثی عمل می کنند. فرد با حضور در آن 
کرد.  نخواهد  تجربه  را  خاصی  احساس   ها 
آنقدر حضور در این فضا بی اهمیت است که 
محیط، تنها به محلی برای گذر تبدیل می 
 شود. مثالی که برای محیط بی کیفیت یادم 
می آید، فضای دانشکده ی فنی دانشگاهِ محلِ  
تحصیلم است. یک سال برای راهروی  منتهی 
به کلاس های درس، طرحی دادند. صندلی ها 

و میزهایی قرار دادند و کتابچه هایی روی هر 
میز. مثل یک نمایشگاه  کوچک. قسمت های 
جدا کننده را هم برداشتند که این نمایشگاه 
های کوچک با هم مرتبط باشند. نتیجه؟ یک 
محیط خنثی!  کوچکترین تغییری در رفتار 
فضایی دانشجویان رخ نداد. هم چنان در حال 
صحبت و خنده از راهرو عبور می کردند بی 
آن که  کتاب های روی میزها و صندلی ها 
توجهشان را جلب کرده باشد. محیط کاملا 
بی کیفیت بود. نه مزیتی داشت و نه ضرری.  

بر  بدی  تاثیرات  بدکیفیت،  اما محیط های 
استفاده کنندگان می گذارند. نکته این است 
که در طراحی این فضاها، بعُد روانی  استفاده 
کنندگان در نظر گرفته شده است اما متاسفانه 
با دیدی کاملا اشتباه. فرد با حضور در چنین 
را  بسیاری  فشار  عصبی  و  استرس  فضایی، 
متحمل می شود. برخی مجبور به بودن در 
چنین فضاهایی هستند و برخی که اجباری 
ترک  را  آن  به  سرعت  ندارند  حضور  برای 
خواهند کرد. برعکسِ محیط های خنثی که 
بودن و نبودن در آن، برای فرد تفاوتِ چندانی 
نخواهد داشت، افراد  تجربه ی حضور در چنین 
فضاهایی را اغلب با لغتِ ناخوشایند و اضطراب 

آور، بیان می کنند.  
  مترو می تواند مثالی برای این محیط های 
بدکیفیت در کشورمان باشد. افرادی شاغل یا 
محصل که مجبور به استفاده از قطار  شهری 
برای رفت و آمد به محل مورد نظر خود هستند، 
به ناچار ساعاتی از شبانه روز را در این محیط 
می گذرانند. از بخشِ عجله  برای رسیدن به 
محل کار در زمان معین که بگذریم، بسیاری 
از افراد بدون در نظر گرفتن محدودیت زمانی، 
هم چنان سراسیمه و  با سرعت از محیط خارج 

می شوند. مترو مصداق بارزی برای یک فضای 
شهری نیست، اما فضایی ست در دل شهر 
با خیلِ عظیمی  از استفاده کنندگان. هرگاه 
فضایی، مراجعه کننده ی بالا داشته باشد، 
نیازمند طراحی مناسب و خوب است. انگار ما 
همیشه این  مفاهیم پایه و اساسی را از قلم 
می اندازیم؛ هرفضایی ولو بسیار کوچک، اگر 
به اجبار و یا به تبعِ استقبال مردم، جمعیت 
بالایی را  در طول شبانه روز پذیرا باشد، باید 
طراحی مطلوب با در نظر گرفتن ابعاد کالبدی 

و انسانی داشته باشد. 
بازگردیم به مبحث گفته شده توسط جان 
لنگ؛ هزینه ها و پاداش ها. محیط هایی با 
کیفیت بالا و طراحی همه جانبه و مناسب، 
این  داد.  پاداش خواهند  استفاده کننده،   به 
پاداش، همان لذت و حس خوشایندی ست 
که انسان را به استفاده ی دوباره از  فضا ترغیب 
باز  آییم،  می  که  خودمان  به  کرد.  خواهد 
نشسته ایم در نیمکت پارک در حال بستنی 
به دور  از هیاهوی  و  آرام  با ذهنی  خوردن، 
روزمره. این پاداشی است که محیط برایمان به 

ارمغان می آورد. در طرف مقابل، محیط های 
بدکیفیت و بی کیفیت  قرار دارند. محیط هایی 
که نه تنها پاداشی برایمان در پی نخواهند 
داشت بلکه هزینه ای )در اکثر موارد روحی 

و روانی( توسط فرد  به محیط باید داده شود! 
باید در نظر داشته باشیم که بعُدِ هزینه را می 
کرد؛  بررسی  مختلفی  های  دیدگاه  از  توان 
برخی  در  حضور  برای  که  مادی  ی  هزینه 
زمانی  ی  هزینه  شود،  پرداخت  باید   فضاها 
افراد، هزینه ی روحی و روانی برای استمرار 
حضور در فضا و دیدگاه های دیگر. در کل  اما 
به نظر من هرگاه برآیند پاداشی که محیط به 
واسطه ی حضور فرد، به او می دهد از برآیندِ 
تمامی هزینه هایی که فرد  برای استفاده از 
فضا در اختیار محیط قرار داده، بیش تر باشد، 
محیط کیفیت مطلوب تری خواهد داشت و 
آن گاه می  توانیم از طراحی چنین فضایی 
خرسند باشیم، چرا که روز به روز استفاده 
کنندگان تعلق خاطر بیش تری به آن پیدا 
خواهند کرد و  آیا این نهایتِ خواسته ی یک 

طراحِ شهری نیست؟! 

کیفیت فضای شهری؛ تضمینی برای استمرارِ حضور شهروندان

نسترن کیوان پور
Nastaran.keyvanpour

@gmail.com

شوک روز
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وقتی  که  ایم  کرده  اشاره  مساله  این  به  بارها 
می توان از میزان سود یک فیلم حاصل از فروش 
دستکم  فیلم  آن  که  کرد،  صحبت  گیشه  در 
فروش  خودش  تولید  هزینه  برابر  دو  از  بیش 
کند )حداقل(. یعنی برای مثال اگر فیلمی یک 
است،  برداشته  هزینه  تولید  در  تومان  میلیارد 
باید حتما بیشتر از 2.5 میلیارد تومان در گیشه 
بفروشد تا بتوان از »سود« آن فیلم صحبت کرد. 
این قاعده ای است که در تمام دنیا رعایت می 
شود و استودیوهای فیلمسازی معتبر بر اساس 
همین الگوریتم سرمایه گذاری و برنامه ریزی می 
کنند و برای تولید یک فیلم قدم بر می دارند. 
اما ماجرای فروش فیلم های سینمای آمریکا و 
به طور مشخص تولیدات هالیوود، کمی متفاوت 
اکران  آمریکا،  سینمایی  تولیدات  اکثر  است. 

گسترده ای در دنیا و به طور مشخص در شرق، 
آمریکای لاتین، اروپا و... دارند که باعث می شود 
رقم حاصل از فروش به شکل قابل توجهی رشد 

کند.
سمت  به  فروشش  با  که  هایی  فیلم  از  یکی 
شده،  ور  حمله  اکران  در  مهمی  رکوردهای 
فینیکس«  »خواکین  بازی  با  »جوکر«  فیلم 
اکشن،  آثار  از جدیدترین  یکی  است. »جوکر« 
جنایی  و  فانتزی  دلهره آور،  درام،  ماجراجویی، 
)Warner Bros( است  وارنر  برادران  کمپانی 
که به دست تاد فیلیپس، نویسنده و کارگردان 
فیلم  جنگی(،  )سگ های   War Dogs فیلم 
 Due فیلم  )خماری(،   The Hangover
 The Hangover موعد مقرر(، فیلم( Date
 The فیلم  دوم(،  قسمت  )خماری:   Part II
Hangover Part III )خماری: قسمت سوم(، 
فیلم Starsky & Hutch )استارسکی و هاچ(، 
فیلم  و  قدیمی(  )مدرسه   Old School فیلم 
Road Trip )سفر جاده ای(، ساخته شده است. 
دو هفته ای است که اکران فیلم در سراسر دنیا 
آغاز شده و همان طور که پیش بینی هم می 
شد، سر و صدای زیادی به پا کرده و استقبال 
گسترده ای هم از جانب برخی منتقدان و هم از 

جانب مخاطبین دریافت کرده است؛ تا جایی که 
همین چند وقت پیش جایزه شیر طلایی ونیز را 
از آن خود کرد که نشان از رضایت طیف مهمی 

از صاحب نظران از این فیلم داشت.
جوکر  اکران  از  که  ای  هفته  دو  همین  در 
بیش  که  موفق شده  فیلم  این  است،  گذشته 
از ۶00 میلیون دلار فروش داشته باشد. رقمی 
که برای فروش دو هفته ابتدایی این فیلم میان 
اصحاب رسانه دست به دست می شود، احتمالا 
چیزی بسیار بیشتر از تصور حتی عاشقان این 
ضد قهرمان شرور تاریخ سینما است. البته آن 
خاطر فیلم قبلی سری فیلم های جوکر یعنی 
»جوخه انتحار« که با بازی »جرد لتو« رو پرده 
رفت و فروش آن چنان قابل توجهی نداشت 
از  بیش  مخاطبان  که  شد  علت  بر  مزید  هم 
پیش تشنه تماشای جوکر جدید که دستپخت 
است،  و...  اسکورسیزی  مارتین  دسته  و  دار 

باشند. 
اما نکته ای که باید در مورد فروش جوکر به آن 
توجه ویژه ای داشت این است که این فیلم با 
هزینه 55 میلیون دلاری تولید شده است. یعنی 
برای رسیدن به سود تولیدش، تنها نیاز داشت 
از مرز 1۴0 میلیون دلار عبور کند اما امروز می 

بینیم که این فیلم با گذشت تنها دو هفته )!(، 
توانسته ۶00 میلیون دلار را رد کند. یعنی تقریبا 
10 برابر میزان تولیدش را در گیشه در عرض 
تنها دو هفته کسب کرده است و نکته دوم اینجا 
است که فیلم حالاحالاها در چرخه اکران خواهد 

ماند.
با توجه به اینکه استقبال فیلم شکل و شمایل روز 

افزونی پیدا کرده است و روند دو هفته آغازین 
کاملا سیر صعودی فروش فیلم را نشان می دهد 
و به نظر می رسد نه تنها فروش نهایی فیلم از 
1.2 میلیارد دلار عبور خواهد کرد، بلکه می توان 
تاریخ  فروش  رکوردهای  برخی  شکستن  روی 
ایران و هالیوود توسط جوکر حساب  سینمای 

کرد.

در باب فروش فراتر از تصور »جوکر«؛

سودِ پنج برابری تنها در دو هفته!

نگاهِ هوادار

»متالیکا«
::  خواننده: گروه متالیکا  :: 

در سال 200۳ مجله »رولینگ استون« 
تمام  برتر  آلبوم  بین500  را  آلبوم  این 
دوره ها در جایگاه 252 قرار داد. این اولین 
آلبوم متالیکا است که نسبت به کارهای 
قبلی کمتر در ترش متال سیر می کند. 
این آلبوم توانسته با فروش بیش از 25 
عنوان  به  دنیا  سراسر  در  کپی  میلیون 

پرفروش ترین آلبوم متالیکا لقب بگیرد.
نوشتن متن آهنگ های آلبوم در آن زمان 
عمدتا توسط گیتارنواز و خواننده گروه 
اولریش  لارس  درامر  و  هتفیلد  جیمز 

انجام شد. 
 »My Friend of Misery« در آهنگ
ریف اصلی توسط بیسیست وقت گروه جیسون نیوستد نوشته شده است. نسخه 
 Enter« آهنگ و  میلادی ضبط شد  در 1۳ سپتامبر 1۹۹0  آلبوم  نمایشی 

Sandman« اولین تک آهنگ این آلبوم بود.
»The Unforgiven« آهنگی در تضاد با صداهای اولیه متالیکا است. استفاده 
نادر متالیکا از گیتار آکوستیک در این آهنگ شاید سنت شکن، اما زیبا است. درام 
مزاحم گیتار نشده در عین حال همانند یک تنظیم کننده بین گیتار و متن عمل 
می کند. متن آهنگ نیز بسیار مفهومی است که البته با کلیپ آهنگ نیز کامل 
می شود. به چالش کشیدن زندگی و اعمال اجباری روزمره که با آهنگی زیبا کامل 

می شود.متالیکا در آلبوم های بعد 2 آهنگ به همین نام منتشر کرد.
هر  که  است  آهنگ هایی  از  دسته  آن  از   »Wherever I May Roam«
متالهدی با آن هدبنگ می زند. ریتمی فوق العاده همراه با پاساژهای درام که سر 
موقع است. سولو نیز گرچه صدایی تازه از همت نیست اما به آهنگ می چسبد و 

در بطن آن خوب جلوه می کند.
»Nothing Else Matters« آهنگی که به جرات می توان گفت کمتر کسی 
پیدا می شود که آن را نشنیده باشد. آرپژ شروع، پیوستن درام ساده اما موثر، بیس 
به جا، صدای پر احساس جیمز و در آخر سولوی تمام کننده که دیستروشنی 
کوتاه اما توجه برانگیز دارد همه این ها باعث شده که این آهنگ محبوب تمام 

موسیقی دوستان شود.

معرفی موسیقی

»خاطرات پس از مرگ«
:: نویسنده: ماشادو د آسیس ::

ماشادو دِ آسیس این کتاب را در حالی 
که بیمار بود برای همسرش می خواند و او 
یادداشت می کرد اما لحن و ساختار کتاب 
به شکلی مدرن و به روز است که فکر 
می کنید از مشغول مطالعه کتابی معاصر 
از  یکی  کتاب  گفت  می توان  هستید! 
جذاب ترین ها در سبک اتوبیوگرافی است 
در  کتاب  این  سانتاگ،  سوزان  قول  )به 
ذات خود بی داستان است(، چون کسی تا 
نمیرد بعید است بتواند راجع به زندگی اش 
به جمع بندی برسد اما این کتاب خاطرات 

پس از مرگ است!
کتاب  کتاب:  جلد  پشت  از  قسمتی 
خاطرات پس از مرگ بعد از انتشار به زبان انگلیسی در شمار صد رمان بزرگ جهان 
جای گرفت و نویسنده آن امروز بزرگ ترین نویسنده امریکای لاتین در قرن نوزدهم 
و به عقیده برخی منتقدان، مثل سوزان سانتاگ، بزرگ ترین نویسنده این قاره در 
دو قرن اخیر به شمار می رود. اولین جملاتی که کتاب خاطرات پس از مرگ براس 
کوباس با آن آغاز می شود چنین است: این، نوشته آدمی ست که دیگر مرده. من 
این کتاب را با قلم نشاط و مرکب مالیخولیا نوشتم و خودتان می توانید حدس بزنید 
که از این پیوند چه معجونی به بار می آید. علاوه بر این، آدم های جدی و متین 
در این کتاب به جنبه ای از رومانس ناب می رسند، حال آنکه جماعت سبکسر و 
کله پوک از رومانس معهود خودشان اثری در آن نخواهند یافت. بیشتر از هرچیزی، 
انتخاب راوی که از قضا بسیار هم شوخ طبع و طناز است و همچنین فرم و ساختار 
داستان است که خواننده را تحت تأثیر قرار می دهد. در واقع می توان این طور گفت 
که فرم این داستان بر محتوای آن ارجحیت دارد. در کنار همه این مسائل سراسر 
کتاب آکنده از مرگ است اما به شکلی متفاوت زندگی هم در آن دیده می شود! 
کتاب خاطرات پس از مرگ در فصل های کوتاه نوشته شد است. نویسنده گاهی 
به خواننده دستور می دهد که به فصل های قبل بازگردد و مثلا فلان چیز را دوباره 
بخواند، حتی گاهی دستور می دهد بین دو جمله ی اول فلان فصل این را هم اضافه 
کند. در واقع راوی نه تنها سعی ندارد خواننده را راضی نگه دارد، بلکه از او ایراد هم 

می گیرد و قضاوتش می کند.

»»راننده تاکسی««
:: کارگردان: مارتین اسکورسیزی ::

و  مهیج  فیلم  تاکسی«  »راننده 
»مارتین  کارگردانی  به  روان شناسانه 
»پل  نویسندگی  و  اسکورسیزی« 
شریدر« و محصول سال 1۹7۶ است. 
فیلم برداری آن در شهر نیویورک، کمی 
بعد از پایان جنگ ویتنام انجام شده است. 
و  مهم ترین  از  یکی  به عنوان  فیلم  این 
جنجال برانگیزترین فیلم های تاریخ سینما 
و همچنین توسط منتقدان، کارگردانان و 
مخاطبان به عنوان یکی از بهترین فیلم های 
با  فیلم  این  ادوار شناخته می شود.  تمام 
درخشیدن در »جشنواره بین المللی فیلم 
این  طلای  نخل  جایزه  توانست  کن«، 
جشنواره را ازآنِ خود کند؛ جایزه ای که در بسیاری از نظرسنجی ها از جمله در 
نظرسنجی سال 201۹ منتقدان »ایندی وایر« به عنوان برترین جایزه نخل طلای 
تمام ادوار جشنواره بین المللی فیلم کن برگزیده شد.داستان »راننده تاکسی« چیست؟ 
»تراویس بیکل« )رابرت دنیرو( شخصیت اصلی این فیلم جوان 2۶ ساله تنها و افسرده 
و عضو سابق نیروی دریایی ایالت متحده است که به تنهایی در نیویورک زندگی 
می کند. وی از بی خوابی مزمن رنج می برد، برای فرار از بی خوابی شغل تاکسی رانی در 

شب را انتخاب می کند و بیشتر با جنایت ها در سطح شهر نیویورک آشنا می گردد.
خلاصه ای از نگاه »راجر ایبرت« به »راننده تاکسی« نباید از »راننده تاکسی« صرفا 
به عنوان یک فیلم نیویورکی یاد شود، فیلم درباره یک شهر نیست بلکه درباره تاب و 
توان یک »نفس« است و به این خاطر اسکورسیزی نیویورک را انتخاب کرده است 
چون عناصر وجودی در این شهر، عقده های او را تغذیه و تقویت می کنند »راننده 
تاکسی« یک کابوس شبانه استادانه است و همانند تمام کابوس ها، نصف آن چیزی 
را که ما می خواهیم بدانیم را به ما نمی گوید. به ما گفته نمی شود که تراویس از 
کجا می آید، مشکلات بخصوص او چه ها هستند، آیا آن زخم ناخوشایند او از جنگ 
ویتنام آمده است؟ فیلم در توصیف شخصیت یک شاهکار است، سبک اسکورسیزی 
انتخاب کردن جزئیاتی است که احساسات را بر می انگیزاند و این همان چیزی است 
که او می خواهد. بازی ها همگی روان و طنین اندازهستند. اسکورسیزی برای لحظه 

به لحظه با گفتار بازیگرانش همراه می شود و این بی نظیر است.

معرفی کتاب معرفی فیلم

مهدی صالحی
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روزنامه

۷ فناوری

برای دانلود فایل پی دی اف  همه شماره های روزنامه
 به سایت  » دنیای هوادار«  مراجعه کنید

WWW.DonyayeHavadar.ir

معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری گفت: 
شرکت های دانش بنیان کشور با هدف مقابله 
کالاهای  ساخت  آمریکا  ظالمانه  تحریم های  با 

تحریمی را هدف خود قرار داده اند.
سورنا ستاری روز شنبه در جریان بازدید از چند 
واحد تولیدی دانش بنیان در شهرک صنعتی 
کاسپین قزوین در جمع خبرنگاران گفت: تحریم 
ها بازار مناسبی در اختیار شرکت های دانش 

بنیان کشور قرار داده است.
وی با اشاره به فعالیت های  چهار هزار و  ۶00 
شرکت دانش بنیان در کشور اشاره کرد وگفت: 
به  دانش بنیان  شرکت های  از  حمایت  قانون 

صورت کامل در حال اجرا و پیاده سازی است.

معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری با بیان 
اینکه این شرکت ها سالیانه یک میلیارد دلار 
صادرات دارند که در تلاش برای افزایش این رقم 
هستیم،افزود: سال گذشته ۳00 هزار شغل در 
حوزه شرکت های دانش بنیان در کشور ایجاد 

شد.
فروش  تحریم  شرایط  اینکه  بیان  با  ستاری 
شرکت های دانش بنیان را افزایش داده است، 
قابل توجه شرکت های دانش  ادامه داد: رشد 
بنیان نسبت به پنج سال گذشته گواهی بر این 
ادعا است که با حمایت های موثر مقام معظم 
رهبری، رئیس جمهوری و همراهی دستگاه های 
دولتی  شاهد رشد و توسعه این گونه شرکت 

ها هستیم.
معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری افزود: 
سمت  به  باید  کشور  اقتصاد  گیری  جهت 
سرمایه گذاری روی نیروی انسانی متخصص و 

توسعه شرکت های دانش بنیان باشد.
ستاری با اشاره به تسهیلات مورد نیاز شرکت 
این  گذشته  سال  گفت:  بنیان،  دانش  های 
تسهیلات  تومان  میلیارد  هزار  ها 12  شرکت 
انجام  با تلاش های  امیدواریم  دریافت کردند 
شده میزان تسهیلات دریافتی این شرکت ها 
در سال جاری به 2 برابر سال قبل افزایش یابد 
ها  این شرکت  از  حمایت  برای  خوبی  گام  تا 

برداریم.

ساخت  حوزه  در  فعال  شرکت  یک 
دستگاه های الکترونیکی، سیستم قابل 
میزان  کنترل  برای  را  جدیدی  حمل 
مبنای سرعت  بر  کربوهیدرات  مصرف 

موج پالسی در بدن تولید کرد.
از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
ترکیب  از  حرف  وقتی  گیر،  اسلش 
دنیای وسایل الکترونیکی و سلامت به 
میان می آید بیشتر افراد به فناوری های 
پوشیدنی چون ردیاب های تناسب اندام 
می کنند.  فکر  هوشمند  ساعت های  و 
این دستگاه ها معمولا به انواع مختلفی 
از حسگرها مجهز هستند که در ردیابی 
مورد  قلب  ضربان  چون  حیاتی  علائم 
این  اگرچه  می گیرند.  قرار  استفاده 
دستگاه ها تصویری از فعالیت و سلامت 
اما  می دهند،  آن ها  به  را  کاربران  قلب 
از  دیگر  یکی  مورد  در  اطلاعاتی  هیچ 
که  اندام  تناسب  در  مهم  فاکتورهای 
کربوهیدرات ها  مصرف  میزان  همانا 
رو،  همین  از  نمی دهند.  ارائه  است، 

شرکت ژاپنی کیوسرا سیستم جدیدی 
ساخته است که ضمن آن که می تواند 
را  بدن  دریافتی  کربوهیدرات  میزان 
قرار دادن در جیب  برای  کنترل کند، 

کاربر به اندازه کافی کوچک است.
اگرچه هنوز اتفاق نظری در مورد میزان 
وجود  مصرفی  کربوهیدرات  مناسب 
چیزی  هر  از  زیاد  مصرف  اما  ندارد 
باشد.  فرد مضر  برای سلامت  می تواند 
مسأله تنها وزن و تناسب اندام نیست. 
یک مطالعه جدید نشان داده است که 
کربوهیدرات ها  اندازه  از  بیش  مصرف 
می تواند به ایجاد مشکلات قلبی ناشی 

از سفت شدن عروق منجر شود.
از  خون  که  هستند  لوله هایی  رگ ها 
اندام های  دیگر  به  قلب  از  آن ها  درون 
بدن می   رود و میزان فشار در داخل بدن 
کاری  این  تنظیم می کنند. دستکم  را 
کشسانی  و  عادی  حالت  در  که  است 
خود انجام می دهند. سفت شدن عروق 
از  از دلایل آن استفاده بیش  که یکی 

اندازه از کربوهیدرات هاست، از خاصیت 
کشسانی رگ ها کاسته و باعث می شود 
تا قلب برای آن که خون را در بدن به 
نیاز  بیشتری  به فشار  جریان در آورد، 

داشته باشد.
کار دستگاه جیبی جدید شرکت  طرز 
این  مبناست.   همین  بر  نیز  کیوسرا 
کمپانی مدعی است نخستین شرکتی 
برای  ژیرو  حسگر  یک  از  که  است 
اندازه گیری سرعت موج پالسی استفاده 
می کند. سرعت موج پالسی برابر است با 
سرعت موج فشاری که قلب برای بیرون 
راندن خون ایجاد می کند. هر چه سرعت 
بیشتر باشد، فشار بیشتر است و هرچه 
فشار بیشتر باشد، رگ ها سفت تر هستند، 
امری که از بالا بودن حجم کربوهیدرات 

موجود در سیستم بدن حکایت دارد.
مصرف  کنترل  جیبی  سیستم 
در  که  کیوسرا  شرکت  کربوهیدرات 
رویداد CEATEC 201۹ معرفی شد، 

سال آینده تجاری سازی می شود.

نواقص  وجود  با  فیس بوک  کمپانی 
سختگیرانه  انتقادات  و  جدی 
تنظیم کنندگان  و  سیاستمداران 
مقررات در آمریکا و برخی کشورهای 
برای  را  خود  برنامه های  اروپایی، 
راه اندازی رمزارز مستقل و دیجیتال 

لیبرا، رسما عملی کرد.
نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
غیرانتفاعی  انجمن  تایم،  مجله  از 
برعهده  را  رمزارز  این  اداره  که  لیبرا 
در  )دوشنبه(  دیروز  داشت،  خواهد 
ژنو  در  سازمان  این  افتتاحیه  جلسه 
همراه با 21 عضو آن، لیبرا را رسما 
ابتدا  لیبرا در  انجمن  راه اندازی کرد. 
چندین  اما  داشت  بالقوه  عضو   27
 ،Visa ویزا   جمله  از  کمپانی 
و   MasterCard مسترکارت 
پیِ پال PayPal در روزهای اخیر از 
عضویت در این انجمن انصراف دادند.

مانده  باقی  اعضای  عمده  بخش 
شرکت های  را  لیبرا  انجمن  در 
سازمان های  و  سرمایه گذاری 
که  می دهند  تشکیل  غیرانتفاعی 
معمولا چشم به فناوری های نوظهور 

فیس بوک  منافع  با  را  خود  و  دارند 
نام  حال  این  با  می کنند.  همسو 
 ،Uber شرکت های بزرگی چون اوبر
لیفت Lyft، اسپاتیفای Spotify و 
 Vodafone شرکت اروپایی ودافون
به  انجمن  این  اعضای  میان  در  نیز 
در  لیبرا  انجمن  می خورد.   چشم 
بیانیه ای عنوان کرده است که 1۸0 
سازمان دیگر نیز تمایل خود را برای 
پیوستن به این انجمن نشان داده اند 
برای  فیس بوک  اولیه  شرایط  از  که 

عضو شدن برخوردارند.
از  که  تابستان  همان  از  فیس بوک 
یک  ایجاد  برای  خود  برنامه های 
مستقل  و  خصوصی  ارزی  سیستم 
بین  پرداخت های  تسهیل  برای 
با  برداشت،  پرده  کاربران  مرزی 
فراوانی روبه رو شده است.  انتقادات 
مشکلاتی  می گویند  سیاستمداران 
که فیس بوک در حفظ حریم شخصی 
کاربران با آن روبه رو است به لیبرا نیز 
سرایت خواهد کرد؛ هرچند که این 
سازمان یک سازمان مستقل خواهد 

بود.

فیس بوک  بنیانگذار  زاکربرگ  مارک 
کمیته  برابر  در  جاری  ماه  اواخر 
نمایندگان  مجلس  مالی  خدمات 
آمریکا حاضر خواهد شد تا در مورد 
واترز  ماکسین  دهد.  توضیح  لیبرا 
نمایندگان  مجلس  دمکرات  نماینده 
مخالفان  از  امر  ابتدای  همان  از  که 
است،  بوده  لیبرا  سخت  و  سفت 

ریاست این کمیته را برعهده دارد.
اعلام  لیبرا  انجمن  و  فیس بوک 
نگرانی های  که  زمانی  تا  کرده اند 
تنظیم کنندگان مقررات در آمریکا را 
برطرف نکنند، تجارت با لیبرا را آغاز 
پلتفرم  این  به  را  سپرده ای  و  نکرده 

انتقال نخواهند داد.
و  سیاست ها  مدیر  دیسپارت  دانته 
که  می گوید  لیبرا  انجمن  ارتباطات 
زمان حاضر در حال  انجمن در  این 
تنظیم کنندگان  با  فعال  مذاکره 
به  را  آن ها  تایید  تا  است  مقررات 
همچنین  فیس بوک  آورد.  دست 
را  واشنگتن  مقیم  لابیست   چندین 
برای کاهش نگرانی ها در مورد لیبرا 

به خدمت گرفته است.

 معاون رئیس جمهور در بازدید از شهرک صنعتی »کاسپین« قزوین:

شرکت های دانش بنیان ساخت »کالاهای تحریمی« را هدف خود قرار داده اند

ساخت دستگاهی قابل حمل برای کنترل 
میزان مصرف کربوهیدرات

فعالیت رمزارز »فیس بوک« آغاز شد

خبر روز
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»شهاب سلطانی« سرمربی تیم ملی کاراته ازبکستان شد
مربی سابق تیم ملی کاراته ایران به مدت یک سال سرمربی تیم ملی 

ازبکستان شد. شهاب سلطانی با عقد قراردادی یک ساله هدایت 
تیم ملی کاراته بزرگسالان ازبکستان را بر عهده گرفت. او پس از 

این انتخاب گفت: موفقیت کاراته ایران هم برای من و هم برای 
سایر ایرانی ها مایه خوشحالی، سرافرازی و افتخار است.

کریستیانو رونالدو: رکوردها دنبال من هستند نه من دنبال آن ها!
ماشین گلزنی یوونتوس می گوید تمرکزش روی رکوردشکنی نیست 

و این ها فقط ثمره تلاش  او هستند.  وی با اشاره به رکورد جدید 
خودش گفت: رکوردها خود به خود از راه می رسند؛ من به 

دنبال آن ها نیستم بلکه آن ها دنبال من هستند! واقعا بدون این 
که وسواس فکری داشته باشم برایم رخ می دهند.

کولاکوویچ: لهستان بهترین تیم جهان است
سرمربی تیم ملی والیبال ایران گفت: با وجود اینکه لهستان مدال 

نقره را به دست آورد، اما به نظر من بهترین تیم جهان است.
وی ادامه داد: در برخی لحظات بازی تحت تاثیر لهستان 

قرار گرفتیم. بعد از یک دوره مسابقات طولانی خسته 
شده بودیم.

ساوتگیت: توجهات را به سوی نژادپرستی جلب کردیم
سرمربی سه شیرها می گوید بازیکنانش را برای اتفاقات ناگوار خارج از 

مستطیل سبز هم آماده کرده بود. وی گفت: هم برنده بازی شدیم 
و هم توجه همه را به سوی این جریانات جلب کردیم. بازی دو 

بار متوقف شد و می دانم این برای عده ای کافی نیست ولی فکر 
می کنم به طور گروهی منسجم عمل کردیم.

معروف: باید این مسابقات را فراموش کنیم
کاپیتان تیم ملی والیبال ایران گفت: باید جام جهانی را فراموش کنیم و 

به فکر انتخابی المپیک باشیم. سعید معروف پس از شکست ۳ بر 
صفر تیم ملی والیبال ایران مقابل لهستان گفت: فکر می کنم امروز 

نتوانستیم بهترین عملکردمان را نشان دهیم. ما تابستانی طولانی 
ای داشتیم، اما نتوانستیم این فصل را به خوبی تمام کنیم.

شوچنکو: به بازیکنان اوکراین افتخار می کنم
آندری شوچنکو، سرمربی اوکراین، پس از پیروزی دیشب تیمش مقابل 

پرتغال از عملکرد شاگردانش تمجید کرد.
شوچنکو در ادامه گفت: به تمام مردم اوکراین این صعود را 

تبریک می گویم. ما با شایستگی هر چه تمام تر به یورو 2020  
صعود کردیم. از همه بازیکنانم تشکر می کنم.

»ساره جوانمردی« در رتبه چهارم پاراتیراندازی جهان قرار گرفت
سیدنی،   201۹ پاراتیراندازی  جهان  قهرمانی  های  رقابت  ادامه  در 

نمایندگان ایران در فینال ماده تپانچه خفیف قرار گرفتند. در رقابت 
های مرحله مقدماتی روز گذشته، ساره جوانمردی با رکورد 5۳۹ 

در رده چهارم قرار گرفت و به فینال راه پیدا کرد و همچنین تیم 
تپانچه خفیف 50 متر ایران به عنوان نایب قهرمانی دست یافت.

مک تومینای: مورینیو جایگاه خاصی در قلب من دارد 
هافبک 22 ساله شیاطین سرخ بخش زیادی از پیشرفت خود را مدیون 

سرمربی قبلی خود است.  مک تومینای گفت: ژوزه برای من 
خیلی خاص است. هنوز هم با من در ارتباط است. همیشه 

جایگاه خاصی در قلب من و خانواده ام خواهد داشت چون او 
کسی بود که مرا به تیم اصلی آورد.

تیم ملی قایقرانی ماراتن عازم چین شد
تیم ملی ماراتن ایران با ترکیب ۴ قایقران با هدف شرکت در مسابقات 

قهرمانی جهان و قهرمانی آسیا عازم چین شد.
ایلیا نادرنژاد در رده سنی جوانان، محمدرضا صیادمومن در رده 

سنی زیر 2۳ سال، صادق زمانی و رضا رئیسی در رده سنی 
بزرگسالان نمایندگان کشورمان در این رقابت ها هستند.

»نیمار« 4 هفته از میادین دور خواهد بود
ستاره برزیلی پاریسی ها دوباره به دلیل مصدومیت خانه نشین شد.

با تایید باشگاه پاری سن ژرمن؛ مصدومیت نیمار از ناحیه ماهیچه 
دو سر ران پای چپ است و انتظار می رود روند ریکاوری چنین 

مصدومیتی ۴ هفته طول بکشد. بنابراین او ۶ بازی آینده پاری 
سن ژرمن را از دست خواهد داد.

بعضی ها 
داغشو 
دوست 
دارن

محمدحسین سیفی- ماه عسل منچستریونایتد 
با »اوله گانر سولسشر« خیلی زود به پایان رسید. 
هوادار  ترین  بدبین  شاید  که  آن  از  زودتر  بسیار 
منچستریونایتد یا خوشبین ترین هواداران رقیب های 
سنتی تصور می کردند. سولسشر با منچستریونایتد 
آن قدر با قدرت شروع کرد که پیش از پایان فصل 
گذشته، باشگاه قراردادش را با او دائمی کرد تا خیال 
سولسشر از نشستن روی نیمکت باشگاه راحت باشد. 
سولسشر با شعارهایی به منچستر آمده بود که یاد 
و خاطره دوران فرگوسن را برای هواداران زنده می 
کرد و مدام از بازسازی یونایتد به شیوه رئیس بزرگ 
)فرگوسن( حرف می زد. در ابتدا هم درخشان شروع 
کرد؛ با جوانگرایی و فرصت دادن به استعداد های 
باشگاه توانست بردهای پیاپی قابل توجهی هم کسب 
کند. اما به محض اینکه این قرارداد دائمی سولسشر 
منعقد شد، منچستریونایتد هم دوباره به اغما رفت. 

گویی طلسمی در جوهرهای خودکارهای باشگاه 
وجود دارد که به محض امضای یک قرارداد دائمی، 
دیگر آن مربی قرار نیست در منچستر روزهای خوش 
را تجربه کند. مورینیو، فن خال و دیوید مویس هر 
سه مربیان بزرگی بودند که نتوانستند خودشان را 
از زیر سایه سر الکس خارج کنند و فصل تازه ای 
از موفقیت ها را برای باشگاه رقم بزنند و هیچ کدام 

سرنوشتی بهتر از اخراج نداشتند.
سولسشر این فصل هم شرایطی بهتر از قبلی ها 
ندارد. در فصل نقل و انتقالات تماما به تقویت خط 
دفاعی پرداختند و به نظر می رسد تا حدود زیادی 
هم با اضافه شدن »ون بیساکا« و »هری مگوایر« 
موفق شدند اما در همان پنجره، »الکسیس سانچز« 
و »روملو لوکاکو« را از دست دادند تا خط حمله 
شان با حضور تنها »مارکوس رشفورد« و »آنتونی 
مارسیال« چندان زهردار به نظر نیاید و کوچکترین 

مصدومیتی تیم را در خط حمله وارد بحران جدی 
کند. اتفاقی که در هفته های اخیر لیگ برتر هم رخ 
داد و شیاطین سرخ امروز با منطقه سقوط تنها دو 
امتیاز فاصله دارد! اما فاجعه ای بزرگتر از قعرنشینی 
برای منچستر یونایتد، ناکامی ترسناک آن ها در 
با  منچستر  است.  »گلزنی«  و  موقعیت«  »خلق 
شکست آخرش مقابل نیوکاسل، به طور کامل ثابت 
کرد که تیم خطرناکی نیست و هر تیمی می تواند 
آن ها را زمین گیر کند. اما خب نکته اساسی در 
مورد آن ها در هفته های اخیر، مصدومیت های 
بود.  شان  کلیدی  و  هجومی  های  مهره  پیاپی 
»آنتونی مارسیال« که فصل جدید را خوب شروع 
کرد و در تمام گل های ابتدای فصل باشگاه تاثیر 
داشت به یکباره با مصدومیتی دو ماهه رو به رو شد. 
»پل پوگبا« نیز که مغز متفکر طراحی های حمله 
تیم سولسشر محسوب می شد، مدام در دوران 

مصدومیت و نقاهت سپری می کرد و به غیر از یکی 
دو بازی هرگز نتوانست کیفیت خوب خودش را در 
اختیار تیم بگذارد. در ثانی در هفته های اخیر با 

مصدومیت جزئی رو به رو شده بود.
به هر روی مصدومیت جزو جدایی ناپذیر فوتبال به 
خصوص در لیگ انگلستان است از این رو باشگاه 
باید از ابتدا پیش بینی چنین روزهایی را می کرد 
و به راحتی سانچز و لوکاکو را از دست نمی داد. 
وقتی چنین اتفاقی نیفتد، دیدیم که با مصدومیت 
اولی در  تراز  رشفورد عملا هیچ عنصر هجومی 
باشگاه وجود ندارد و »گرین وود« هجده ساله به 
میدان می رفت. نتیجه این می شود که در آخرین 
دیدار منچستریونایتد، تنها دو شوت در چارچوب 

روانه دروازه حریف خود کرد که آن هم نه توسط 
یک مهره هجومی، بلکه توسط »هری مگوایر« دفاع 
وسط نواخته شده بود و چنین آماری برای یک 

باشگاه چیزی کمتر از فاجعه نیست.
به هر حال تیم سولسشر وضعیت خوبی ندارد و 
شاید یک الی دو باخت دیگر منجر به اخراج او بشود. 
از شانس بد آن ها، خیلی زود موسم مصاف با رقیب 
سنتی یعنی »لیورپول« هم فرا رسید و شیاطین 
سرخ باید روز شنبه از تیم اول جدول پذیرایی کنند. 
کسی چه می داند؟ شاید باخت در این مسابقه 
آن  هواداران شیاطین سرخ؛  برای  باشد  دژاوویی 
روزی که مورینیو به لیورپول باخت و اخراج شد 

و شاید شنبه هم حکم اخراج سولسشر امضا شود!

تیم ملی والیبال ایران در آخرین مسابقه خود در 
جام جهانی 201۹ با نتیجه سه بر صفر مقابل 

لهستان شکست خورد.
تیم ملی ایران از ساعت 7 صبح روز گذشته در 

یازدهمین و آخرین بازی خود در جام جهانی 
والیبال به مصاف لهستان رفت و با نتیجه سه 
بر صفر باخت. سه ست این بازی با امتیازات 25 
بر 1۸، 25 بر 1۸ و 25 بر 1۶ به سود لهستان 

به پایان رسید.
با  را  خود  تیم  بازی  این  در  کولاکوویچ  ایگور 
یلی، مسعود  پوریا  اولیه جواد کریمی،  ترکیب 

عبادی پور،  میلاد  شفیعی،  علی  غلامی، 
امیرحسین اسفندیار و محمدرضا حضرت پور به 

میدان فرستاد.
در سوی دیگر میدان، لهستان بازی را با ترکیب 
بینیک،  متئوژ  لئون،  ویلفردو  میخال کوبیاک، 
کارول کلاس، فابین درژیژگا، ماسژ موساژ و پاول 

زاتورسکی شروع کرد.

با این نتیجه، ایران جام جهانی را با 7 باخت، ۴ 
برد و 12 امتیاز به پایان برد. تعیین رتبه نهایی 
تیم ایران به نتایج تیم های روسیه و کانادا مقابل 
تونس و ژاپن بستگی دارد. لهستان هم با این 
برد،  به مقام دوم مسابقات رسید و پایین تر از 
و صاحب  گرفت  قرار  آمریکا  از  بالاتر  و  برزیل 

مدال نقره شد.

روزهای تاریک »سولسشر« در یونایتد؛

ماه عسلی که خیلی زود به پایان رسید!

)لهستان 3 - 0 ایران(  جام جهانی »کابوس وار« تمام شد؛

یک پایان تلخ بهتر از تلخی بی پایانه!


